

ما وراء قاعة الدراسة

BEYOND THE
CLASSROOM

newsletter

Dear colleagues,

الزملاء الأعزاء،

Welcome back after the Eid Al-Fitr break!

We hope you enjoyed a joyful time with family and friends.

As we return to the school atmosphere with renewed enthusiasm, we warmly welcome our students and reaffirm our commitment to providing a stimulating learning environment that supports their academic growth, strengthens their values, and develops their skills.

Qatar Foundation schools celebrated World Autism Awareness Day through the annual "Family Fun Day" event under the theme Acceptance is an action! held at Al-Shaqab Longines Indoor Area with wide participation from families of children with autism and the broader community. The schools also featured awareness activities and artistic displays, while the buildings across Education City lit up in blue to mark Autism Awareness Month and promote a culture of inclusion and acceptance.

Warm regards,
The Pre-University EduNation Team

عودًا حميدًا من عطلة عيد الفطر المبارك؛ نتمنى أن تكونوا قد قضيتُمْ وقتًا ممتعًا برفقة الأهل والأصدقاء.

وبينما نعود بحماس إلى الأجواء المدرسية، مستقبليين طلابنا بكل محبة؛ نجدد عهدنا بمواصلة العطاء وتقديم بيئة تعليمية محفزة تدعم نموهم الأكاديمي وتعزز قيمهم ومهاراتهم.

في ضوء احتفالات اليوم العالمي للتوعية بالتوحد؛ شاركت مدارس مؤسسة قطر من خلال فعالية "يوم المرح العائلي السنوي" تحت شعار "تقبلك مبادرة" في حلبة الشقب، بحضور كبير من أسر الأطفال ذوي التوحد وأفراد المجتمع المحلي. كما تزينت جدران المدارس بالمنشورات التوعوية والفنية، وأضيئت مباني المدينة التعليمية باللون الأزرق، دعمًا للتوعية بالتوحد وتعزيزًا لقيم التقبل والشمول.

مع تحيات،
فريق عمل نشرة أخبار مجتمع التعليم

الفعاليات القادمة UPCOMING EVENTS

حفل تكريم مدارس مؤسسة قطر 2025
QFS Commencement Ceremony 2025

28 مايو
28 May



معهد التطوير التربوي
Education Development Institute
عضو في مؤسسة قطر
Member of Qatar Foundation

اضغط هنا لعرض الجدول الزمني معهد التطوير التربوي لفرص التعلم المهني
[Click here to view the EDI Calendar for Professional Learning Opportunities](#)

رحلة سراج للاحتفال بليلة القرنقعوه



في إطار احتفالات الدولة بليلة القرنقعوه، سجل برنامج سراج حضورًا مميزًا من خلال جولة احتفالية شملت ثلاثة مواقع بارزة: المدينة التعليمية، درب لوسيل، وكاتارا، بهدف مشاركة الأطفال فرحة هذه المناسبة وتعزيز روح التراث القطري لديهم. لاقت الفعالية تفاعلًا كبيرًا من العائلات، الذين عبّروا عن سعادة أطفالهم بقاء شخصياتهم المفضلة، راشد ونورة.

Siraj's Journey to Celebrate Garangao

Siraj show's Noura and Rashid celebrated Garangao this year across Doha, making appearances in Education City, Lusail Boulevard, and Katara to bring children joy and share the spirit of Qatari heritage. Children flocked to meet and play with Noura and Rashid, making this year's Garangao a special and memorable celebration for the families.



المجادلة: ندوة لأمهات الأطفال من ذوي الاحتياجات الخاصة

إلى كل أم تحمل في قلبها حبًا بلا حدود واحتواءً لا ينتهي، أنتِ لست مجرد أم، بل نور يُضيء درب طفلي يحتاج إلى دفء قلبك وقوة عزمك. قد يكون الطريق مرهقًا أحيانًا، لكن ابتسامة طفلك وإنجازاته الصغيرة هي نجمٌ يضيء ليلالك الصعبة. كوني فخورًا بنفسك، فأنتِ تصنعين فرقًا لا يراه الجميع، ولكن يشعر به طفلك كل يوم. أنتِ قوته وسنده، ومهما كانت التحديات، فإن حبك هو المعجزة التي تجعله أقوى. أنتِ لست وحدك، قلوب كثيرة تدعو لك، ويد الله معك دائمًا ونحن معك بخبراتنا ودعمنا وعلمنا.

[سجل هنا](#)

Al Mujadilah: Seminar for Mothers With Children of Special Needs

To the mother who carries the world for her child with strength and boundless love — you are not alone. Your journey may be filled with challenges, but it is also full of meaning. The little milestones, the late-night worries, the tireless care — they matter deeply. Even when no one sees it, your child feels it every single day. This session is for you — a space to reflect, connect, and draw from faith, knowledge, and shared experience.

[Register here.](#)



أخبار التعليم ما قبل الجامعي

KUE News



نجاح باهر: معرض الفنون لطلاب الدبلوم A Huge Success: QAK's DP Art Exhibition



لاقى معرض الفنون لطلاب برنامج الصف الثاني عشر نجاحًا كبيرًا؛ حيث عرض الطلاب أعمالهم الفنية في معرض الفنون، وقد أظهروا إبداعاتهم وتفانيهم. وقد استلهمت أعمالهم هذا العام من الثقافة المحلية، حيث عكست التقاليد، والمناظر الطبيعية، والتراث العريق. لقد كانت فرصة فريدة للحاضرين؛ إذ تركت موهبة الطلاب وشغفهم انطباعًا كبيرًا على الجميع، مما جعل الحدث لا يُنسى.

The DP Art Exhibition was a great success! Grade 12 students showcased their creativity, dedication, and artistic growth through outstanding artwork. Inspired by local culture, their pieces reflected unique traditions, landscapes, and heritage. Their talent and passion left a lasting impression on all who attended, making the event truly memorable.



احتفال القرنقوه في أكاديمية قطر - مشيرب Garangao Celebration at QAM



احتفلت أكاديمية قطر - مشيرب بالقرنقوه - بالتعاون مع **أخلاقنا** ضمن حملة "تراحمنا قوة" - انسجامًا مع قيمة "الرعاية" لشهر رمضان الكريم. كما بادر الطلاب بجمع التبرعات لدعم الأسر المتعففة بالتعاون مع قطر الخيرية، مجسدين قيم التعاطف والعطاء في المجتمع المدرسي.

QAM celebrated Garangao with **Akhlaquna** as part of the "Our Compassion, Our Strength" campaign. Embracing Caring as their Ramadan value in March, students collected donations to support families in need in collaboration with Qatar Charity, promoting kindness, empathy, and the spirit of giving in our school community.



القرنقوه Garangao



كان يوم الخميس، الثالث عشر من شهر مارس موعدًا مميزًا للاحتفال في أكاديمية العوسج بمناسبة القرنقوه، هذه المناسبة التي تأتي في منتصف رمضان وتسعد الأطفال بالحلوى والهدايا والفخر. زار الأطفال الفصول الدراسية مرتدين الزي القطري التقليدي، وقدموا للطلاب الهدايا تذكيرًا للجميع ببلوغ منتصف الشهر الكريم - لقد كان هذا إنجازًا رائعًا!

Thursday, the 13th, marked the day that Awsaj Academy celebrated the Garangao occasion. Where In the middle of Ramadan, children rejoice with sweets and gifts. Children in traditional Qatari attire visited classrooms to present the students in each classroom with gifts and a reminder that we have reached halfway through Ramadan.



غبة الجسر الأكاديمي 2025 The ABP's Ghabga 2025



نظم الجسر الأكاديمي الغبة الرمضانية السنوية. حيث اجتمع الطلاب والخريجون في أجواء رمضانية مميزة. كان اللقاء فرصة لاسترجاع الذكريات الجميلة وتبادل التجارب بين الإدارة وأعضاء الهيئة التدريسية والإدارية.

The ABP organized its annual Ghabga, bringing together students and alumni. The gathering was an opportunity to reminisce about beautiful memories and exchange experiences with ABP administration, faculty, and administrative staff.





يوم الرياضيات السنوي Annual Pi Day



نظم قسم الرياضيات في احتفالاً رائعاً بيوم الرياضيات. اكتشفنا معاً عجائب الرياضيات من خلال الأنشطة المثيرة والمسابقات الجذابة والعروض الفنية الإبداعية. تحية كبيرة لكل من أسهم في هذا الحدث السنوي.

Wrapped up a spectacular Pi Day celebration at our school. A huge shout-out to everyone who made this day memorable. Together, we explored the wonders of math through exciting activities, engaging competitions, and creative art displays.



سوق ريناد Mini Renad Market



خلال رمضان، استضافت مدرستنا سوق ريناد حيث مارس الطلاب مهارات التسوق التي بدورها شجعت على غرس الثقة بالنفس وتعزيز مهارة حل المشكلات.

During Ramadan, our Academy hosted a Mini Renad Market where students practiced shopping skills, boosting confidence and problem-solving.



طلاب أكاديمية قطر للعلوم والتكنولوجيا يشاركون ببرنامج المهارات الحياتية QAST Students Join Life Skills Program



شارك طلاب أكاديمية قطر للعلوم والتكنولوجيا في برنامج المهارات الحياتية بثنائية المدينة التعليمية، والذي ركّز على مفاهيم الصحة، والتغذية، والعافية. من خلال ورش عمل تفاعلية، تعلّم الطلاب كيفية اتخاذ خيارات صحية واعية وبناء عادات حياتية متوازنة، مما يعزز من جاهزيتهم للتفاعل خارج جدران المدرسة.

QAST students joined the ECHS Life Skills Program, a hands-on initiative focused on health, nutrition, and wellness. Through interactive workshops, they learned how to make informed lifestyle choices and build healthy habits, empowering them to lead balanced lives beyond the classroom.



تجسيد التراث والإبداع في أمسية الغبقة Heritage and Creativity in the Ghabga



نظّمت أكاديمية قطر لتدريب المربيات أمسية الغبقة الرمضانية، التي جمعت المربيات والطاقم الإداري والأكاديمي في أجواء تعكس التراث القطري. تخلّت الفعالية احتفالية ليلة القرنقعه، حيث استمتع الحضور بالأجواء التراثية والأطبعة التقليدية. كما تم تكريم المربيات الفائزات في مسابقة «أجمل سلة قرنقعه»، التي ركزت على إعادة التدوير والإبداع، مما عزز روح الفريق والانتماء للثقافة الأصيلة.

Qatar Nanny Training Academy organized a Ghabga Ramadan evening, bringing together nannies, staff, and faculty to celebrate Qatari heritage. The event featured Garangao Night, with traditional dishes and a cultural atmosphere. Winners of the «Most Beautiful Garangao Basket» competition were honored for their creativity and focus on recycling, fostering team spirit and cultural pride.



PRE-UNIVERSITY

نشرة أخبار مجتمع التعليم

EduNation

ريادة التعلم Leading Learning

نراكم في العدد القادم من هذه النشرة الإخبارية
SEE YOU IN THE NEXT EDITION OF THIS NEWSLETTER

